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Møde:  Skolebestyrelsesmøde    
 

Dato: 12. juni 2023   Referat 

     
  

Tid:  

       Formøde 17.30-18.00 

       SB-møde 18.00-19.00 

Sommerfrokost 19.00-til ca. 21.00 

 

 

        

 

Mødested: Skolebestyrelsesmøde - Personalerum Nord 

 

Deltagere:  Skolebestyrelsen, Lotte Wiese Nowack, Kirsten Lundager, Kenneth Westerberg-Christensen 

 

Gæstedeltagere:  

Fraværende: Dennis Mortensen 

 

 

Mødeleder: Formanden 

Ordstyrer:  

Referent: Kenneth Westerberg-Christensen 
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Tid   Behandling Referat 

18.00

-

18.05 

1 • Godkendelse af dagsorden. 

 

Beslutning Godkendt. 

 

18.05

- 

18.30 

2  Orientering Formand:   

• Nyt fra mødet med fællesskolebestyrelserne 

Køge Kommunes nye skolechef, Lars Nedergaard kom på 

besøg. 

Der var en dialog om vikardækning. 

Der var snak om årsberetning fra skolebestyrelsesformand 

Man mødes en gang i kvartalet. 

• Dimissionstale 

Formanden Guja er forhindret på grund af eksamen. Martin 

Birk-Sørensen er blevet spurgt om han vil holde talen. Han 

tænker over det.  

 

Elevråd:        

Er ikke mødt op 

 

Skoleledelsen: 

 

• Personalenyt 

Der er en medarbejder, som skal på barsel i kommende 

skoleår. Der er få udækket timer, som forsøges dækket af 

kompetente medarbejdere fra SFO. 

Det er ikke muligt for en medarbejder at forsætte i fleksjob 

ordningen og stopper ved sommerferien. 

 

• Nyt i forhold til lærerfordelingen for skoleåret 2023-

2024, herunder skemaproces, lokalefordeling etc. 

Skemaet er tæt på at blive færdiggjort.  
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Lokalefordelingen forsætter den årlige rulning, men få 

klasser bliver i deres ”gamle” lokaler grundet særlige 

hensyn. 

 

• Behov for revidering af Mobbe- og trivselspolitik – 

(digitalt) – herunder uddannelse af 

Undervisningsmiljøambassadører. 

Der er kommet en henvendelse fra DCUM (dansk center for 

undervisningsmiljø) om et ønske om uddannelse af 

undervisningsmiljørepræsentanter af elever.  

På baggrund af spørgsmål fra DCUM er der behov for en 

revidering af mobbe- og trivselspolitik. Især på den digitale 

mobnings-del. 

 

• Forløb med Mindwork – Compassion- (psykologisk 

tryghed) undervisningsforløb for personale og evt. 

elever 

Compassion er et andet udtryk for psykologisk tryghed. 

Mindwork har søgt om midler fra TrygFonden til at afprøve 

forløbet på Sct. Nicolai Skole. Forløbet er udviklet på 

baggrund af et forskningsprojekt fra Portugal. 

Forløbet betyder at lærere bliver uddannet i compassion og 

skal videreføre det ud i klasserne og til eleverne. Målet er at 

skabe en større trivsel, tillid, tryghed og fællesskab på tværs 

af grupperne. (lærer/lærer, lærer/elev, elev/elev). 

Der forventes et svar på ansøgningen i løbet af juli. 

 

• Første SB-møde efter sommerferien – torsdag d. 31. 

august 

Mødet forslås at blive rykket til onsdag d. 30. august. 

 

• Indsamling til elevernes festdag 

Der er samlet mellem 10.000 – 11.000 kr. 

Vi er glade for den store opbakning fra elever, lærere, 

forældre og skolebestyrelsen 
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Der arbejdes på en ny ansøgning med meget kort 

ansøgningsfrist (d. 15. juni). 

 

Skolebestyrelsesformanden spørger ind til om 

skolebestyrelsen kan hjælpe omkring andre mulige 

ansøgninger 

 

• Foreløbig beslutning om ferieplanen 

Det er blevet besluttet at der fortsat afholdes 200 skoledage 

for eleverne. Det betyder at eleverne har fri d. 3. januar, 

men skal i skole Store Bededag. 

Afskaffelsen af Store Bededag har økonomiske konsekvenser 

for skolen i form af en merudgift. 

 

• Copydan 

Vi er udtrækket som CopyDan og skal registrere alt 

kopiering til næste skoleår. 

 

SFO-ledelsen:  

Nordeafonden har ordnet multibanen på Strandgården. 

 

Der er blevet afholdt Royal Side Run. Tiltaget forsætter 

næste år. Det var en god dag for børn og voksne. 

Der er to lukkeuger i uge 28 og uge 29. 

Næste år er det Strandgården som har åbent hele 

sommerferien. 

 

Medarbejdere: 

SFO: 

Der var gallafest for Stjernebørnene på Strandgården fredag 

d. 9. juni. Der blev danset og hygget. Der ligger billeder på 

Aula fra gallafesten. 

 

Lærere: 

Der er afholdt elevernes festdag fredag d. 9. juni. Det var en 

god og lang dag. 
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Lærere i udskolingen ser frem til de sidste afgangsprøver 

som eksaminatorer og censorer, så vi kan sende eleverne 

godt i vej. 

 

Andre: 

• Fremlæggelse ved Martin Birk Sørensen, som 

har indsamlet viden fra et politisk møde. 

Astrid Kragh holdt et oplæg d. 1. april.  

29% af elever som starter i skole, er motorisk udfordret. 

Både finmotorisk og grovmotorisk. 

Der blev fortalt, at der er selvstændige puljer som 

kommunen kan søge til at øge trivsel, faglighed og 

fællesskab i folkeskolen. 

Der var snak om Åben Skole til oplægget. 

Er det noget, som skolebestyrelsen skal være mere 

opmærksomme på?  

 

Forskningen siger at et job efter skoletid øger elevernes 

faglighed og selvstændighed i folkeskolen. 

 

Hvordan skal folkeskolen egentligt se ud i dag? – et muligt 

diskussionsoplæg 

 

Det er en mulighed at bruge nogle af ovenstående punkter 

til at danne grundlag for kommende visionsplan for 

skolebestyrelsen. 

 

Lotte Nowack vil gerne besvare ovenstående punkter for 

hvordan vi arbejder med dette i Køge Kommune og Sct. 

Nicolai Skole. 

18.30

- 

18.40 

3. Henvendelse fra forældre i 3b vedr. 

vikardækningen, ved formanden. 

Der ønskes en kort drøftelse af indhold i 

svaret til 3bs forældre, samt beslutning om, 

hvem der fra SB, skal udarbejde svar til 

kontaktforældrene i 3b. 

 

Skolebestyrelsen besluttede på sidste 

møde, at skoleledelsen skulle udarbejde en 

Orientering 

og Beslutning 

Statistikken bliver fremlagt og gennemgået 

Vi gør hvad vi kan for at undgå vikardækning, men det ikke 

altid praktisk muligt grundet akut sygdom, møder, kurser og 

efteruddannelse. 

 

Der er forslag om, at ledelsen kan føre en kontrol af dette, 

så man kan være bedre forberedt til andre mulige 

henvendelser. 
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nøje statistik over fraværet i 3b, se 

vedhæftet. 

Yderligere bilag til brug for beslutningen er 

vedhæftet: Princip for vikardækningen, 

senest revideret marts 2023. 

Se også udsendte bilag til SB-mødet d. 11. 

maj 

 

Det er aftalt i lærerteams at man lægger en vikarplan ved 

planlagt fravær.  

 

”at føre tilsyn” er et punkt som skolebestyrelsen kan tage op 

i kommende skoleår.  

 

Der er et ønske om at skoleledelsen fører mere tilsyn med 

vikardækningen på overordnet niveau og hvordan ledelsen 

vil arbejde mere målrettet med at nedbringe 

vikardækningen 

 

Det foreslås at der bliver skrevet ud, på forhånd, ved klasser 

som oplever mere vikardækning end forventeligt.  

 

Skolebestyrelsen vender tilbage til 3.Bs forældre med et 

svar. 

18.40

-

18.50 

 Henvendelse fra forælder vedr. Chat GPT, 

ved formanden 

 

Efter formandens svar fra 15. maj 23 er der 

kommet mere input til denne henvendelse, 

se hele korrespondancen, som er 

vedhæftet i bilag. 

 

Der ønskes en stillingtagen til evt. 

udarbejdelse/revidering af princip og eller 

politik. 

 

 

 

Orientering 

og Beslutning 

Lotte Nowack og Guja fremlægger et svar i samarbejde 

vedrørende henvendelsen. 

 

18.50

-

18.53 

4. Orientering om: 

-  Sygefraværsstatistik 

 

 

Orientering Der er en målsætning på maks. 5% i Køge Kommune 

Sct. Nicolai Skoles fraværsstatistik: 

Skoleår 19/20: 2,30% i skolen, 1,04 i SFO = 1,95% samlet 

Skoleår 20/21: 3,23% i skolen, 2,58% i SFO = 3,03% 

samlet 

Skoleår 21/22: 4,83% i skolen, 1,71% i SFO = 3,78% 

samlet 

Skoleår 22/23: 4,08% i skolen, 2,32% i SFO = 3,50% 

samlet 
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18.52

- 

18.55 

5. Beslutning om fastsættelse af mødedato for 

Kontaktforældremødet: 

Der er forslag om afholdelse af mødet i uge 

44 (30.okt – 2.nov 2023) 

Beslutning Der er et forslag om onsdag d. 1. november eller torsdag d. 

2. november kl. 19.00 – 21.00 

 

Der bliver foretaget en mundtlig evaluering af 

kontaktforældremøder fra skoleåret 22/23 på 

kontaktforældremødet d. 23/24.  

Guja og Heidi og potentielt Dennis er med i arbejdsgruppen 

EVT.     

  Punktet er sat på dagsordenen, så der 

er mulighed for at læse seneste aftaler 

NYT fra Arbejdsgrupper 2022-23  

 

 

1. ”Bygningskapacitet og trafik og 

Fysiske rammer”. 

Martin Birk-Sørensen, Peter Borgselius, 

Søren Rindal og Kris Nielsen er med i 

gruppe. Lotte Nowack deltager ved 

afklarende spørgsmål etc. 

 

2. ”Fritidsdelen på Sct. Nicolai”. 

Elevrådsrepræsentant(?), Chresten Hegner, 

Martin Birk-Sørensen, Kirsten Lundager, 

Heidi Larsson, Kenneth Westerberg- 

Christensen, Lotte Nowack 

 

3. ”Forældresamarbejde - 

kommunikation og 

anerkendende samarbejde” 

herunder arbejdet med 10-

årsrulhjulet for kontaktforældre 

  

 

 

Nyt fra Fritidsdelen på Sct. Nicolai:  

 

Der har været afholdt møde onsdag d. 7. juni – se medsendt 

referatet, næste møde er 4. sept. 16.30-18.00 
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Heidi Larsson, Lotte Nowack, Guja 

Gudmondsdóttir 

 

4. Åben skole: 

Chresten Hegner, Lotte Nowack, Guja 

Gudmondsdóttir 

 

  Kommende punkter, der afventer 

behandling: 

 

Til mødet i august 23: 

• Orientering om resultaterne fra: 

• Sommerens prøver 

• Trivselsmålingen 

Elevrådets sammensætning 

 

 

 

- Ferieåret/kalenderåret og SFO 

lukkedage/ St. Bededag 

- Mobilpolitik/skærmpolitik: 

 
Der er ønske fra lærere i fase 2 om ændring 
(yderligere restriktioner) i mobilpolitikken. En klarere 
afgrænsning af brugen. 
Mobilpolitikken er faktisk klar og rimelig restriktiv. 
Klasserne har mulighed for forskellige instrukser.  
Måske dette giver eleverne en ”kattelem”? 
Forskningen peger på bedre uddannelse og opdragelse 
i brugen af mobiler. 
 
Skolebestyrelsen tager emnerne Mobilpolitik og 
Kostpolitik op igen til efteråret. 
 
Arbejdsgruppe nedsættes efter sommerferien. 

  

Den nye bestyrelse pr. 1 august 2022 

• Guja Rut Gudmundsdóttir (Valgt i 2020) 

• Heidi Larsson (Valgt i 2020) 

• Peter Borgselius (Valgt i 2020) 

• Søren Rindal (Genvalgt i 2022) 

• Martin Birk-Sørensen (Genvalgt i 2022) 

• Chresten Hegner (Valgt i 2022) 

• Kris Nielsen (Valgt i 2022) 

• Suppleanter: 

1. suppleant Linnea Caroline Nikdel- Johnston (Valgt 

i 2022) 

2. suppleant Dennis Mortensen (Valgt i 2022) 

 

Møder i forår 2023: 

• Mandag 9.  januar 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 
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Simona La Fata deltager som repræsentant for 
lærerne. Dennis Mortensen og formanden samt Lotte 
Nowack fra ledelsen er med i arbejdsgruppen.  
 
Endvidere ønskes det, at eleverne får et skriftligt 
oplæg fra skolebestyrelsen til punkter, de skal drøfte i 
klasserne i forhold til den nuværende politik. 

-  

- Afventer:  

Princip om lejrskoler som springbræt 

til internationalt samarbejde, der er 

endnu ikke nedsat en arbejdsgruppe 

 

 

 

 

• Torsdag 6. februar 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Tirsdag 14 marts med PS og elevrådet – vi skal aftale 

tidspunktet for mødet med PS – men minimum 17.00-19.00 

incl. Spisning og efterfølgende ordinært SB-møde fra 19.00-

21.00 

 

• Torsdag 13 april 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Torsdag 11 maj 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

• Mandag 12 juni 18.00-20.15 (formøde fra 17.30-18.00 for 

forældrevalgte) 

Hertil diverse dialogmøder og kontaktforældremødet 

 

 

 


